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موقعی که اعلام می شود پدیده فرونشست در ایران پنج برابر نرخ 
جهانی است یعنی ما از شروع این پدیده خطرناک که محل اسکان 
تهدید  را  آنها  مال  و  جان  و  می اندازد  به خطر  را  مردم  اشتغال  و 
می کند، هیچ اقدام پیشگیرانه و راه علاجی نداشته ایم تا اینکه مرحله 
به مرحله از نرخ »یک برابری« به »پنج برابری« جهانی رسیده ایم؟ 
اگر زمانی که متخصصان و کارشناسان، داده های خود را به سمع و 
نظر مسئولان می رساندند، آنها به فکر راه علاج و پیشگیری بودند، 
امروز کار به این عدد وحشتناک نمی رسید و اگر امروز هم کماکان 
نباشند، یقیناً تا چند  کاری نکنند و به دنبال راه حل و کنترل آن 
از  ایران  در  فرونشست  پدیده  که  کرد  خواهند  اعلام  دیگر  سال 
پنج برابر به اعداد بالاتر و خطرناک تری رسیده است. کافی است 
کشوری که از مرکزش تا استان های دیگر روی گسل زلزله قرار 
دارد، خدای ناکرده با زلزله ای در مقیاس ریشتر بالا مواجه شود و 
با توجه به آمادگی برای فرونشست و پوکی زمین، فاجعه ای بسیار 
پاسخگو خواهند  موقع چه کسانی  آن  دهد،  رخ  و گسترده  وسیع 
بود؟ چرا مسئولان ذیربط برنامه عملیاتی برای علاج و پیشگیری از 
پدیده فرونشست زمین را ارائه نمی دهند؟ چرا نمی گویند مردم چه 
کار باید بکنند و خودشان چه برنامه ای را در دست اقدام دارند؟ 
با توجه به ادامه یافتن خشکسالی های پی درپی و از طرف دیگر 
استحصال، استخراج و بیرون کشیدن بی رویه آب از زمین و خالی 
شدن حفره ها و سفره های آب زیرزمینی، روز به روز بیشتر با این 

پدیده مرگبار مواجه خواهیم شد. 
یکی  غیرکارشناسی  فرمان  با  که  غیرمجاز  و  مجاز  چاه های  حفر 
از روسای جمهور اسبق در سفرهای استانی صادر شد تیر خلاص 
گسترش  برای  را  زمینه  که  بود  زیرزمینی  آب های  منابع  به 
امروز،  آورد.  فراهم  کشور  مختلف  نقاط  در  فرونشست  پدیده 
ضربات  غیرکارشناسی،  رویه  این  و  می خوریم  را  روز  آن  چوب 
جبران ناپذیری به منابع آبی و استحکام و تراکم زمین و به هم زدن 
تعادل و تناسب سطوح آبی - خاکی وارد کرد که تا سالیان دراز، 
مردم باید خسارت آن را در منازل، مزارع و صنایع شاهد باشند! بنا 
به نظر زمین شناسان و متخصصان ذیربط، علل فرونشست زمین چه 
پیشگیرانه  راه حل علمی و  با  باید  باشد،  »طبیعی« و چه »انسانی« 

سراغ آن رفت.

 

چرایی نرخ 5 برابریِ جهانیِ
 پدیده فرونشست در کشور ما

معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز 

خبر داد؛  
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مدیرکل ژئودوزی و نقشه برداری زمینی 

سازمان نقشه برداری کشور:

پدیده فرونشست در ایران 
پنج برابر نرخ جهانی است
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فرمانده سپاه فجر فارس:

مدیریت شهری فعلی نگاهی ویژه به امور فرهنگی دارد
شهردار کلان شهر شیراز:

بهره برداری چهار بزرگراه و چهار تقاطع غیرهمسطح در ایام دهه فجر  در سطح شیراز
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 مدیرکل ژئودوزی و نقشه برداری زمینی سازمان نقشه برداری کشور: 
اکنون ۳۰۰ دشت ایران دچار بحران فرونشست زمین است و در برخی 
بحرانی  مرحله  و  عبور کرده  فرونشست  از  شرایط  ایران  از دشت های 

ایجاد فروچاله ها شده است.
مدیرکل ژئودوزی و نقشه برداری زمینی سازمان نقشه برداری کشور 
گفت: ایران پنج برابر نرخ جهانی فرونشست دارد که بیشترین فرونشست 

در استان کرمان است و باید این زنگ خطر جدی گرفته شود.
در  زیربنایی  امور  کارگروه  نشست  در  میرمقدم  سعادت  سیدعبدالرضا 
سالن الغدیر استانداری مرکزی در اراک با تاکید بر این نکته که باید 
افزود:  شود،  جلوگیری  شهرها  داخل  به  زمین  فرونشست  گسترش  از 
مانند  نفوذ کرده و در شهری  اصفهان  به داخل شهر  فرونشست زمین 
اراک نیز از اطراف درحال پیشروی است که لازم است برای جلوگیری 

نفوذ این پدیده به داخل شهر تدابیر مناسب اتخاذ شود.
وی با بیان اینکه استان مرکزی نیز حدود پنج درصد با فرونشست زمین 
درگیر است، گفت: متوسط کشوری فرونشست زمین حدود ۲ و هفت 
متوسط کشوری  از  مقداری  مرکزی  استان  سهم  که  است  درصد  دهم 

بالاتر است.
برداری کشور  نقشه  سازمان  زمینی  نقشه برداری  و  ژئودوزی  مدیرکل 
ادامه داد: بیشترین نرخ فرونشست در شهرستان اراک ۱۵ و هشت دهم 

سانتی متر در سال به وسعت تقریبی ۴۵۰ کیلومترمربع است.
سعادت میرمقدم افزود: فرونشست تاکنون در اطراف اراک شکل گرفته 
و به سمت داخل شهر در حال گسترش است و باید تدابیری اندیشیده 

شود که مانع نفوذ فرونشست به داخل شهر شد.

از جمله ساوه  استان مرکزی  اینکه در دیگر شهرهای  به  اشاره  با  وی 
ادامه داد: در کمیجان )قهاوند و  فرونشست زمین گزارش شده است، 
به وسعت ۲۷  سانتیمتر  فرونشست ۱۲ و هشت دهم  بیشترین  همدان( 
کیلومترمربع در سال و روستای دهنو سه و ۲ دهم سانتی متر به وسعت 

تقریبی ۴۰ کیلومترمربع در سال ثبت شده است.
اکنون ۳۰۰ دشت ایران دچار بحران فرونشست زمین است و در برخی 
بحرانی  مرحله  و  عبور کرده  فرونشست  از  شرایط  ایران  از دشت های 

ایجاد فروچاله ها شده است.
و  با ۲۹ هزار و ۵۳۰ کیلومترمربع وسعت، حدود یک  استان مرکزی 
۸۲ صدم درصد از مساحت کشور را به خود اختصاص داده و براساس 
آخرین تقسیمات کشوری، این استان دارای ۱۲ شهرستان، ۲۶ بخش، 
۳۵ شهر، ۶۶ دهستان، یک هزار و ۳۹۴ آبادی دارای سکنه و ۴۶ آبادی 

خالی از سکنه است.

مدیرکل ژئودوزی و نقشه برداری زمینی سازمان نقشه برداری کشور:

رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه دستگاه ها اذعان دارند 
تصریح  است،  نشده  پیش بینی  هوا  آلودگی  مدیریت  برای  بودجه  که 
کرد: تقاضای بنده از رئیس مجلس و دولت این است که در این مسئله 
دقت کافی داشته باشند. به جای افزایش اعتبار وزارت بهداشت برای 
درمان، اعتبار برای آلودگی هوا درنظر گرفته شود تا از مشکلات ناشی 

از آن جلوگیری کنیم.
 به گزارش ایلنا به نقل از سایت شهر، مهدی چمران در حاشیه یکصد 
و نود و ششمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه امروز در ابتدا نطق پیش از دستور یکی از اعضا قرائت 
و  شهرداری  حسابرسان  انتخاب  فوریت  یک  کرد:  اظهار  شد،  خواهد 
بررسی اساسنامه سه سازمان نیز در دستور کار است. همچنین جانشین 

فرماندهی بسیج به مناسبت هفته بسیج در جلسه حضور خواهد یافت.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به وضعیت آلودگی هوا در 
روزهای اخیر، یادآور شد: در این شرایط با ازای اذیت شدن تک تک 
شهروندان، شرمنده می شویم. آنچه باید رخ دهد به خوبی رخ نداده و 

آلودگی هوا باعث شده تا شاهد مشکلات تنفسی شهروندان باشیم.

وی با بیان اینکه شورا و شهرداری تلاش های خود را برای توسعه و 
بهبود ناوگان حمل ونقل عمومی کرده اند و همکاری دولت نیز در این 
مترو و خرید  افزود: در ساخت واگن های  بوده،  بسیار مطلوب  بخش 
اتوبوس های برقی اقدامات خوبی انجام شده است. در معاینه فنی خودرو 
نیز برنامه ریزی بسیار خوبی صورت گرفته و مسائل دیگر را باید ۲۰ و 

چند سازمان مسئول پیگیری کنند.
برای مدیریت  بودجه  دارند که  اذعان  اینکه دستگاه ها  بیان  با  چمران 
لازم  اعتبارات  باید  کرد:  تصریح  است،  نشده  پیش بینی  هوا  آلودگی 
از  بنده  تقاضای  برسد.  نتیجه  به  تا  شود  پیش بینی  موضوع  این  برای 
این مسئله دقت کافی داشته  این است که در  رئیس مجلس و دولت 
باشند. به جای افزایش اعتبار وزارت بهداشت برای درمان، اعتبار برای 
 آلودگی هوا درنظر گرفته شود تا از مشکلات ناشی از آن جلوگیری

کنیم.
زمان  از  کرد:  تاکید  همچنین  تهران  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
بهره برداری مترو پرند اطلاعی ندارم و هر زمانی که برنامه تنظیم شود، 

به بهره برداری خواهد رسید.

چمران در جمع خبرنگاران:
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شهردار منطقه ۵ شیراز:

تلاش شورا اسلامی شهر و شهرداری 
بر پاسداری از ارزش های انقلاب است 

مدیرکل امور مالیاتی فارس خبرداد؛

ذره بین امور مالیاتی بر روی 
کلینیک های زیبایی در فارس
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مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان فارس:
تردد بیش از ۳۴۰ میلیونی 
انواع وسیله نقلیه در فارس
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رئیس کمیسیون برنامه، بودجه، امور حقوقی و املاک 

شورای اسلامی شیراز:

تأثیر برگزاری یادواره های شهدا در توسعه 
فرهنگ ایثار و شهادت در سطح محلات 

2
مدیرکل آموزش و پرورش فارس خبر داد؛

راه اندازی نهضت آموزش خانواده 
در استان فارس

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به نقش برجسته رئیس جمهور 
برای حل مشکلات مربوط به تأیید استاندارد تولیدات برقی شرکت های 
برای  نوآوری و خلاقیت  به دنبال  با جدیت  ایرانی، گفت که  مختلف 

تولید خودروی هوشمند و هوشمندسازی کل صنعت هستیم.
به گزارش ایرنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، عباس علی آبادی در 
آیین افتتاح نخستین خط تولید انبوه اتوبوس برقی، افتتاح این خط تولید 
را در مسیر طرح برقی سازی ناوگان حمل و نقل بسیار با اهمیت دانست 
و افزود: مهمترین راهکار برای حفاظت محیط زیست، برقی سازی حمل 
و نقل بوده که تولید این خودروها، اقتصادی و سازگار با محیط زیست 

است.
وزیر صمت با اشاره به روند تولید خودروهای برقی از ۲ قرن پیش تا 
به موضوع  نوبل  اختصاص جایزه  با  از سال ۲۰۱۹  داد:  ادامه  امروز،  به 
باتری لیتیمی، توجهات را مجدد به این سمت پیش برده و نقطه عطفی 
در مسیر تولید خودروی برقی شد. البته برقی سازی حمل و نقل در دنیا 
دنبال می شود و امروز در نروژ بیش از ۸۵ درصد خودروها برقی هستند.
وی با اشاره به نقش برجسته رئیس جمهور برای حل مشکلات مربوط 
از  بعد  ایرانی  مختلف  شرکت های  برقی  تولیدات  استاندارد  تأیید  به 
بازدید از مپنا، اظهار داشت: با تدبیر رئیس جمهور، مسیر تولید انبوه و 

تجاری سازی تولیدات خودروی برقی ایرانی فراهم شد.
با جدیت دنبال نوآوری و خلاقیت برای تولید خودروی هوشمند هستیم
علی آبادی، با قدردانی از همراهی مجلس شورای اسلامی، وزارت نفت و 
بانک مرکزی برای بهره مندی بهتر و بیشتر کشور از برقی سازی ناوگان 
حمل و نقل، تصریح کرد: قوانین مربوط به خودروهای برقی در مجلس 
نمایندگان مجلس موضوعات جدید پسینی  با همت  باید  وجود دارد و 

نیز به آن اضافه شود.

وی با بیان اینکه با فاصله گرفتن از قیمت گذاری دستوری باید به دنبال 
دیگر  امروز  کرد:  خاطرنشان  باشیم،  حوزه  این  در  توسعه  و  پیشرفت 
اما  نیستیم،  برقی  خودروی  واردات  و  تولید  تثبیت  و  گسترش  نگران 
و  هوشمند  خودروی  تولید  برای  خلاقیت  و  نوآوری  دنبال  جدیت  با 

هوشمندسازی کل صنعت هستیم.
اقدام برای برقی سازی حمل و نقل به تنهایی  وزیر صمت یادآور شد: 
امکان پذیر نیست، اما وقتی دست به دست هم دهیم در بخش های مختلف 

مجلس، دولت و مردم موفق خواهیم شد.
بیان  و  برقی  از خودروهای  استفاده  فرهنگ سازی  وی همچنین گفت: 
استفاده از خودروهای عمومی و شخصی برقی،  قابلیت های  مزیت ها و 
امر بسیار مهمی است که باید با مشارکت و همکاری همه دستگاه ها و 

ارائه مشوق های لازم محقق شود.
مردم  و  ایران خودرو  کارکنان  و  مدیران  همه  به  تبریک  با  علی آبادی 
ایران برای به ثمر نشستن افتتاح خط تولید انبوه اتوبوس برقی به عنوان 
یکی از مهمترین زمینه های برقی سازی ناوگان حمل و نقل، بیان  داشت: 
جشن شکوفایی، یک نوآوری است که در صنعت و اقتصاد کشور رقم 

می زنیم و از کسانی که این موضوع را ادامه می دهند تشکر ویژه دارم.

وزیر صمت:

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: درصد پیشنهادی برای افزایش 
حقوق ها را نه می توان با عدد تورم مقایسه کرد و نه وضعیت معیشتی 
کارمندان این اجازه را می دهد، لذا در مجلس و کمیسیون اجتماعی، با 

استدلال و منطق با عددی که اعلام شده مخالفت می کنیم.
اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو  حسینی  کریم  سید 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درخصوص عدد پیشنهادی دولت برای 
افزایش حقوق کارکنان در لایحه بودجه که ۱۸ درصد عنوان شده با 
توجه به شرایط تورمی موجود در کشور، گفت: خب در جریان هستید 
که لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ به صورت رسمی به دست ما نرسیده اما با 
توجه صحبتی که از سوی وزیر اقتصاد منتشر شد ظاهراً عدد ۱۸ درصد 
برای افزایش حقوق کارمندان در بودجه آمده است که ما این عدد را 

خیلی کم می دانیم و با آن مخالفیم.
وی ادامه داد: این درصد پیشنهادی برای افزایش حقوق ها را نه می توان 
با عدد تورمی که در فضای اقتصادی کشور وجود دارد مقایسه کرد و 

نه وضعیت معیشتی کارمندان این اجازه را می دهد.
در  اساس  همین  بر  کرد:  تاکید  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده 
منطق  و  استدلال  با  اجتماعی،  کمیسیون  در  ویژه  به  و  مجلس 
رد  را  آن  شدت  به  و  شد  خواهد  مقابله  شده  اعلام  که  عددی  با 

الان  که  تورمی  با  مقایسه  در  عدد  این  می کنیم.  مخالفت  و  کرده 
طرح  و  مقایسه  قابل  کارمند  اقشار  معیشتی  وضعیت  و  دارد   وجود 

نیست.
تورم  دلیل  به  مردم  معیشت  در  موجود  مشکلات  به  اشاره  با  حسینی 
تورم  به  نسبت  حقوق ها  گذشته  از  ببینید  داشت:  ابراز  اخیر،  سال های 
اینکه  به  باید حواسمان  افزایش حقوق ها  نتیجه الان در  پایین بوده در 
همان  براساس  و  باشد  است،  به چه شکل  کارمندان  معیشتی  وضعیت 
وضعیت و شرایط عدد افزایش حقوق را در نظر بگیریم؛ بر همین اساس 
نیست و کمترین  مناسبی  اصلًا عدد  هم می توان گفت که ۱۸ درصد 

تأثیر را خواهد داشت.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در واکنش به این مسئله که »همواره 
منابع  از کمبود  نمایندگان حامی دولت  و  دولتی ها  در چنین شرایطی 
اینکه  به  ما  افزایش حقوق ها صحبت می کنند«، گفت: همه  زمینه  در 
باید رعایت  اعتقاد داریم و  باید تأمین شود،  افزایش حقوق  این  منابع 
شود ولی یقیناً میزان درآمدهای دولت و منابع درآمدی دولت هم باید 
پیدا  افزایش  داریم،  ما  اطلاعاتی که  اساس  بر  باشد که  داشته  افزایش 
کرده و می تواند جوابگو باشد، حداقل برای حقوق و دستمزد، کمبود 

منابع اتفاق نمی افتد.

حسینی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی:

 طبق اطلاعات ما، درآمد دولت می تواند جوابگوی افزایش حقوق ها باشد


